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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milliárdokat von el a kormány az egyetemektől?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
A napokban olyan információk jutottak el hozzám, melyek szerint a kormányzat a koronavírus-
járványra való tekintettel több milliárd forintot kíván elvonni magyar felsőoktatási intézményektől,
többek  között  a  Pécsi  Tudományegyetemtől  és  a  Szegedi  Tudományegyetemtől.  Rendkívül
aggasztónak  tartom  a  kormányzat  azon  döntését,  miszerint  a  felsőoktatásban  folytatja  a
megszorításokat,  miközben  a  járványhelyzetet  figyelmen  kívül  hagyva  a  látványsportokra  vagy
presztízsberuházásokra további milliárdokat csoportosít át.
A felsőoktatásban az elmúlt 10 évben nem érezhettünk jelentős javulást. Az egyetemek továbbra is
olyan  gondokkal  küzdenek,  hogy  nincs  elegendő  kollégiumi  férőhely,  a  dolgozói  fizetések
versenyképtelenek,  ezáltal  egyre  több  a  pályaelhagyó,  valamint  folyamatosan  csökken  a
felsőoktatásba jelentkezők és az onnan kikerülők száma.
A következő  évek,  évtizedek  egyik  fontos  feladata  az  lenne,  hogy  a  lehető  legtöbb  felsőfokú
végzettséggel és kellő tudással rendelkező szakembert bocsássuk a munkaerőpiacra. Miniszter Úr
még 2019 szeptemberében így nyilatkozott: „A kormányzat célja, hogy a magyar fiatalok jobb és
versenyképesebb egyetemeken tanulhassanak és  értékes  diplomát  szerezzenek,  amivel  megállják
majd a helyüket az életben és a munkaerőpiacon.” (Magyar Nemzet, 2019. szeptember 6.)
A fentiek tekintetében az alábbi kérdésekre várom Miniszter Úr megtisztelő válaszait:
-  Korábbi  nyilatkozatának  fényében  miként  javítja  és  teszi  versenyképessé  a  forráselvonás  az
érintett egyetemeket?
- Mely egyetemek, felsőoktatási intézmények készülhetnek forráselvonásra?
- Milyen összegű forrásmegvonásra készülhetnek az érintett felsőoktatási intézmények?
- Mire kívánja fordítani a kormányzat az elvont összegeket?



- Miként érintik az elvonások a megkezdett és tervezett projekteket?
- Megvizsgálták-e annak a lehetőségét, hogy más szektorokat érintsen a megszorítás a felsőoktatási
intézményekkel szemben, például a látványsportok támogatását?
- Továbbá egy, a fenti témát nem érintő kérdés: kíván-e a minisztérium a koronavírus-járványra való
tekintettel bármilyen szabályozást hozni az államvizsgák lebonyolítására?
Várom megtisztelő választát!
Kérdéseim mellett  egy javaslattal  is  élnék  Miniszter  Úr  irányába,  melyet  hamarosan határozati
javaslat formájában is benyújtok az Országgyűlés elé:
Az 1996. évi LXXXI., a társasági adóról és az osztalékadóról szóló törvény a jövőben biztosítson
lehetőséget a vállalkozások számára, hogy a TAO-támogatásokat a felsőoktatási intézmények javára
is felajánlhassák, ezzel is segítve a felsőoktatás színvonalának emelését, valamint a cégek és az
oktatási intézmények közötti kapcsolatok erősödését.
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